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Zusammenfassung

        
Häufig entstehen posttraumatische Netzhautabhebungen längere Zeit nach der Verletzung und beruhen in der Regel, insbesondere nach Bulbusperforationen, auf einer progressiven Glaskörperschrumpfung. Manchmal treten sie jedoch rasch und ohne vorausgehende proliferative Vitreoretinopathie auf, basieren auf einer hinteren Glaskörperabhebung und gleichen morphologisch einer idiopathischen Amotio retinae; die Entstehung der hinteren Glaskörperabhebung wird dabei vermutlich durch eine intravitreale Hämorrhagie begünstigt.


      
        
Summary

        
Post-traumatic retinal detachment occurs frequently as a late consequence of progressive vitreous changes, especially following penetrating injuries. Occasionally, it develops soon after the trauma, without preceding proliferative vitreoretinopathy, is based on posterior vitreous detachment and morphologically resembles an idiopathic retinal detachment. It is possible that the posterior vitreous detachment in these cases is encouraged by the presence of intravitreal hemorrhage.
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